



Government  
of Canada

Gouvernement  
du Canada

## INQUIRY OF MINISTRY DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"  
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-583	BY / DE Mr. Lawrence (Northumberland-Peterborough South)	DATE May 30, 2022
---	--	----------------------

Reply by the Minister of Transport  
Réponse du ministre des Transports

Signed by the Honourable Omar Alghabra

PRINT NAME OF SIGNATORY  
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE  
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY  
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

### QUESTION

With regard to VIA Rail's morning commuter service: when will train 651 between Kingston and Toronto (including stops in Coburg and Port Hope), be reinstated and begin operating again?

### REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT  
TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION  
TRADUCTION

### VIA Rail Canada

VIA Rail's ridership decreased 95% at the peak of the pandemic and demand is coming back.

VIA Rail's objective has always been the safe resumption of services when conditions allowed it and the corporation is pleased to offer its passengers more options this summer with the return of most of its services across the country by the end of June 2022. This was announced on April 14, 2022 and is available at the following web address: <https://media.viarail.ca/en/press-releases/2022/back-track-rail-increases-services-across-canada-time-summer>.

Throughout the pandemic, VIA Rail's decision to add frequencies has been based on various factors, including demand and continuing to employ a balanced approach in order to fulfill VIA Rail's important public service mandate and manage financial impacts.

VIA Rail is therefore constantly evaluating its services, and after two years of the pandemic, VIA Rail is looking at the impact of the changes in travel habits on its operations, for example, the new work from home reality.

While Train 651 is not slated to return in June 2022, VIA Rail continues to evaluate this route and several others. The corporation expects to complete an analysis of the impact of telecommuting and other business recovery considerations in the coming months.



Government  
of Canada

Gouvernement  
du Canada

## INQUIRY OF MINISTRY DEMANDE DE RENSEIGNEMENT AU GOUVERNEMENT

PREPARE IN ENGLISH AND FRENCH MARKING "ORIGINAL TEXT" OR "TRANSLATION"  
PRÉPARER EN ANGLAIS ET EN FRANÇAIS EN INDIQUANT "TEXTE ORIGINAL" OU "TRADUCTION"

QUESTION NO./N° DE LA QUESTION Q-583	BY / DE M. Lawrence (Northumberland-Peterborough South)	DATE Le 30 mai 2022
---	---	------------------------

Reply by the Minister of Transport  
Réponse du ministre des Transports

Signé par l'honorable Omar Alghabra

PRINT NAME OF SIGNATORY  
INSCRIRE LE NOM DU SIGNATAIRE

SIGNATURE  
MINISTER OR PARLIAMENTARY SECRETARY  
MINISTRE OU SECRÉTAIRE PARLEMENTAIRE

### QUESTION

En ce qui concerne le service de banlieue matinal de VIA Rail : quand le service du train 651 reliant Kingston à Toronto (y compris les arrêts à Coburg et à Port Hope) sera-t-il rétabli?

### REPLY / RÉPONSE

ORIGINAL TEXT  
TEXTE ORIGINAL

TRANSLATION  
TRADUCTION

### VIA Rail Canada

VIA Rail a enregistré une diminution de 95% de son achalandage au pire de la crise sanitaire.

L'objectif de VIA Rail a toujours été la reprise des services en toute sécurité lorsque les conditions le permettaient et d'offrir à ses passagers davantage d'options cet été avec le retour de la plupart de ses services à travers le pays d'ici la fin juin 2022. Cette reprise fut annoncée le 14 avril dernier et le communiqué de presse est disponible à l'adresse Internet suivante :

<https://media.viarail.ca/fr/communiqués/2022/bonne-voie-rail-augmente-services-travers-canada-juste-temps-lete>.

Tout au long de la pandémie, la décision d'ajouter des fréquences a été fondée sur divers facteurs, notamment la demande et le maintien d'une approche équilibrée afin de remplir l'important mandat de service public de VIA Rail et de gérer les impacts financiers.

VIA Rail évalue constamment ses services, et après deux ans de la pandémie, VIA Rail examinera l'impact des changements dans les habitudes de voyage sur ses opérations, par exemple, la nouvelle réalité du travail à domicile.

Bien que le retour du train 651 ne soit pas prévu en juin 2022, VIA Rail continue d'évaluer cet itinéraire et plusieurs autres. La société prévoit terminer une analyse de l'impact du télétravail et d'autres considérations relatives à la reprise des activités au cours des prochains mois.